
Omgevingsvisie Hilversum 
De toekomst van Hilversum 

Verslag van de online wijksessie in Hilversum Noordwest op 22 
november 2021 
Lisa Peters is de onafhankelijke moderator van de bijeenkomst die, wegens de situatie rond corona, 
per Zoomverbinding plaatsvindt. Zij verwelkomt de aanwezige bewoners, waaronder een raadslid en 
twee (tijdelijke) buurtcoördinatoren. 

Allereerst stelt Lisa een paar inleidende vragen aan Eric Bakker, projectleider Omgevingsvisie. 

Wat is een Omgevingsvisie precies?  

Een Omgevingsvisie is een integrale langetermijnvisie voor de hele gemeente en gaat over de fysieke 
leefomgeving op hoofdlijnen. Over alles wat zich onder de grond, op de grond en boven de grond 
bevindt. Maar het kan ook gaan over onderwerpen als gezondheid, welzijn en ontmoeten; meer 
sociale onderwerpen. De wet geeft de ruimte om zelf te bepalen wat er in de Omgevingsvisie komt. 
Dat doen we in Hilversum met elkaar. 

De Omgevingsvisie is ook het hoogste kaderdocument waarin de gemeenteraad met zichzelf 
afspreekt om daar voor de eerstvolgende tien jaar aan vast te houden. 

De wet bepaalt dat er iedere 10 jaar een nieuwe Omgevingsvisie moet komen. In dit geval wil 
Hilversum dus langer vooruitkijken: tot 2040. Hoe zullen we ons tegen die tijd verplaatsen? Hoe gaan 
we om met zaken als energie? Met de klimaatverandering? Dichter bij huis: denken we dan anders 
over de ruimte voor fietsers en voetgangers t.o.v. de auto? Hoe wonen we en waar ontmoeten we 
elkaar? Wat betekent het sociale domein tegen die tijd? Het is goed om met elkaar over dergelijke 
ontwikkelingen na te denken en na te denken over: welke kwaliteiten willen we behouden en 
versterken en wat moet richting 2040 anders en beter?  

Hoe verhoudt het bestaande bestemmingsplan zich tot de Omgevingsvisie? 

Nu heeft Hilversum een structuurvisie uit 2013 en bestemmingsplannen. Met de nieuwe 
Omgevingswet verandert dat in een Omgevingsvisie en een Omgevingsplan. De verhoudingen blijven 
hetzelfde, waarbij het omgevingsplan straks het juridisch bindende kader is. 

Wat is het nut en de status van deze avond?  

Om tot een breed gedragen Omgevingsvisie te komen wil de gemeente met zoveel mogelijk mensen 
spreken, zowel in de wijken als daarbuiten, bijvoorbeeld met sportverenigingen en cultuurclubs, 
maar ook met de buurgemeenten en de provincie. Verder kan iedereen via www.hilversum2040.nl 
een enquête invullen. Daarop zijn ook de verslagen van alle wijksessies terug te vinden. 

Al die inbreng plus het resultaat uit de enquêtes en veel meer stadsgesprekken op allerlei niveaus 
worden door een onafhankelijk schrijfbureau gebundeld en verwerkt tot één of meer denkrichtingen 
voor een Ontwerp Omgevingsvisievisie, waarover de inwoners zich zullen kunnen uitspreken. Daarna 
stelt de gemeenteraad uiteindelijk een nieuwe Omgevingsvisie vast.  

Komt er per wijk ook een eigen visie in het grote geheel van de Omgevingsvisie? 

Als gaandeweg duidelijk wordt dat er een aparte visie voor een wijk gewenst is, dan kan dat. 

http://www.hilversum2040.nl/


Vragen uit de zaal: 

Wordt onze inbreng ook echt als participatie gebruikt? 

Alle opbrengst wordt ongefilterd aan de raad ter kennis gebracht en later in denkrichtingen 
verwoord. De gemeenteraad ziet de brede inbreng uit de stad als een zwaarwegend advies bij 
komende beleidsbeslissingen. 

Zijn er onderwerpen die niet ter sprake kunnen worden gebracht? 

In principe kan elk onderwerp worden aangevoerd. 

Hoe zeker is de status van een daartoe aangewezen ’beschermd stads- of dorpsgezicht’? 

Het vertrekpunt van de Omgevingsvisie is de bestaande status van het aangewezen stads- of 
dorpsgezicht. De aanwijzing tot beschermd stads- of dorpsgezicht is een gegeven en voor Hilversum 
een belangrijke kwaliteit. De status zal in de Omgevingsvisie niet veranderen. Dat wil niet zeggen dat 
er nooit iets kan veranderen. Het is ook in die gebieden na te denken over de ontwikkelingen en 
opgaven van deze tijd, richting 2040.  

De bewoners worden vervolgens in zes groepjes ingedeeld om onder o.l.v. een 
gemeentelijk gespreksleider antwoord te geven op de volgende vragen: 

• Wat vindt u typisch Hilversums? Kunt u 5 kwaliteiten aangeven? 

• Wat gaat er goed in Hilversum? 

• Wat zijn verbeterpunten voor Hilversum 2040?? 

Deze digitale tafelgesprekken leveren het volgende resultaat op: 

Typisch Hilversums in kwaliteiten: 

• Natuur, groen binnen en buiten de gemeente 

• Karakter van de wijken 

• Kleinschaligheid, dorps karakter 

• Sterk schoolklimaat 

• Belangrijke architectuur; zowel oud als nieuw, beschermd dorpsgezicht 

• Culturele voorzieningen 

• Goede fietsbereikbaarheid 

Wat gaat er goed in Hilversum? 

• Alles is op fiets/loopafstand  

• Onderhoud van het groen 

• Fietsbereikbaarheid  

• Bereikbaarheid van Hilversum 

• Levendig centrum 

• Gezellige horecavoorzieningen 

• Parkeergarage Hilvertshof in het hart van de stad 

• De markt 

• Cultuur: Filmtheater, Beeld en Geluid 

• De lokale seniorenvereniging met 2200 leden 

• Geslaagde kleinschalige renovatie van woonprojecten 

• De diversiteit van de inwoners, naar leeftijd, culturele achtergrond etc. 

• Verschil in woonvormen  

• Centrale ligging in het land 



• De aanwezigheid van drie stations 

• Nog steeds geen wegen door de hei 

• Ontmoetingsplekken in de vorm van buurthuizen 

Wat zijn verbeterpunten? 

Verkeer  

• Te veel autoverkeer door een centrum dat dit niet aankan 

• Betere bereikbaarheid, ook voor mensen die van buiten de stad komen: Hilversum heeft een 
regiofunctie 

• Betere verkeerscirculatie 

• Keuzes maken in de verkeersstromen: auto voorrang of fietser en voetgangers. Nu is er vaak 
te weinig ruimte voor alle drie 

• De knip in de Schapenkamp maakt dat het station voor de wijkbewoners van Noordwest 
straks moeilijk bereikbaar zal worden. Gevolg: veel omrijden, veel extra verkeersbewegingen 

• Nadenken over een goede verbinding van Trompenberg naar het centrum 

• Betere busverbindingen in de stad 

• Deelmobiliteit stimuleren  

• Verbetering toplaag van fietspaden. De fietser is nu vaak slechter af dan de automobilist, 
voorbeelden: Koninginneweg en Noorderweg  

• Nadenken over het verminderen van niet noodzakelijk verkeer 

• Gedragsverandering stimuleren t.b.v. minder autogebruik. Vrijkomende ruimte voor 
vergroening bestemmen 

• Handhaven van bijvoorbeeld foutparkeren en vele andere verkeerssituaties 

• Veilige oversteekbaarheid op meer straten (zebra’s) 

Wonen  

• Met prioriteit: bouwen voor jongeren, die nu de stad verlaten omdat ze hier niet betaalbaars 
kunnen vinden. Geldt ook voor de gemiddelde Hilversummer die binnen de stad wil 
verhuizen  

• Grond bouwlocaties is te duur 

• Aandacht en actie om doorstroming te bevorderen van ouderen die hun grote 
eengezinswoning zouden willen verlaten om kleiner (maar niet te klein) te gaan wonen 

• Mogelijk maken dat een bewoner die te groot woont kan ruilen met een gezin dat te klein 
behuisd is. De gemeente kan het voortouw nemen 

• Grote woningen splitsen vergt tegemoetkoming in de regelgeving  

• Accepteren dat meer woningen realiseren meer midden-hoogbouw zal betekenen.  

• Vasthouden aan vorige omgevingsvisies: niet hoger dan de boomtoppen, met enkele 
bestaande uitzonderingen (Vitus, televisietoren) Wel mogelijk in wijken als Kerkelanden 

• Weinig begrip voor het niet bebouwen van lege plekken, zoals het circusterrein 

• Aandacht voor andere woonvormen dan bestaand 

• Wonen boven winkels stimuleren en mogelijk maken. Goed voorbeeld: Bussum 

• Wonen op bedrijventerreinen  

• Als het inwoneraantal groeit en daarmee de behoefte aan woningen: nadenken over 
verdichting van het centrum. De groene randen onaangetast laten. 

• Advies: behoud het historische karakter, nieuwbouw moet passen in het beeld 

Wat wordt gemist in Hilversum: 

• Een theater met 300 à 500 stoelen (zou op Mediapark kunnen) 

• Meer cultureel aanbod 



Diversen: 

• In Hilversum zelf is niets te merken van het predicaat ‘Mediastad’. Dit bedrijventerrein meer 
integreren in de stad en ontsluiten voor Hilversummers. Aantrekkelijk verblijfsgebied maken. 
Bouw theater als mogelijkheid overwegen en bespreken. 

• Een Mediaplein op de Kerkbrink werkt niet. 

• Goede communicatie over duurzaamheid, regierol voor de gemeente 

• Duurzaamheid duidelijk aanpakken, ook hier met regierol voor de gemeente 

• Bij woningsplitsing moet duurzaamheid leidend zijn, niet het straatbeeld  

• Wijk Noordwest hoorde nog niets over energietransitie 

• Biodiversiteit vergroten  

• Mogelijkheid sport, spel en ‘bewegen’ in de openbare ruimte verruimen 

• Meer bankjes, bijvoorbeeld op het marktterrein 

• Tegengaan verharding (voor)tuinen, gemeente moet regelgeving instellen en handhaven 

• Echt beter controleren grotendeels vrijgegeven kapbeleid, er worden slechts weinig 
vergunningen aangevraagd, wel veel omgehakt in Noordwest 

• Beter onderhoud van het snippergroen 

• Meer speelgelegenheden creëren  

• Laat bewoners vaker meedenken op een manier zoals nu. Erg prettig en zinvol. Dit was goed 
georganiseerd. 

Afsluiting: 

Eric Bakker wordt gevraagd om kort terug te blikken op deze avond en wat hij heeft gehoord. Hij kijkt 
met plezier terug op deze avond. Als hij één punt moet noemen dat opviel, was dat het benoemen 
van diversiteit als kwaliteit van Hilversum. Het is een mooi aanknopingspunt voor de verdere 
gesprekken. Daarnaast heeft hij ook goed gehoord wat er gezegd is op allerlei andere gebieden. 
Hilversum wordt in de bovenstaande opsommingen vooral als woonstad gezien. In het gesprek over 
de toekomst zal het ook gaan over de economie en het belang daarvan voor het 
voorzieningenniveau. 

In het voorjaar van 2022 wordt doorgepraat over de thema’s, waarbij de vraag zal zijn hoe die 
uitgewerkt moeten worden naar de toekomst, waar de dilemma’s liggen en hoe die op te lossen? 

Lisa Peters kijkt terug op een goede avond waarin alles gezegd en gedeeld kon worden. Zij bedankt 
iedereen voor zijn of haar inbreng, wijst op de mogelijkheid om de enquête alsnog in te vullen en 
wenst allen wel thuis. 
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